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Seivästalli ry edistää lasten ja nuorten seiväshypyn valmennus- ja kilpailutoimintaa. Yhdistys vaalii
seiväshypyn perinteitä ja rikastuttaa lajin kulttuuria. Tärkeänä osana toimintaansa Seivästalli tukee
seiväskoulujen toimintaa, auttaa uusien seiväskoulujen perustamisessa ja hankkii varoja valmentajien
sekä nuorten urheilijoiden tukemiseen. Yhdistys myös avustaa välinehankinnoissa ja tarjoaa tukea
leiritystoimintaan. Seivästallin toiminta perustuu jäsenten aktiiviseen osallistumiseen ja
vapaaehtoistyöhön.

S E I V Ä S T A L L I N  T O I M I N N A N  T A R K O I T U S
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S E I V Ä S H Y P Y N  V A K I I N T U M I S E N  V U O S I

Vuosi 2024 toi jälleen esiin suomalaisen seiväshypyn kilpailukyvyn niin kotimaisilla kuin
kansainvälisillä areenoilla. Vaikka suurimmat mitalit jäivät tänä vuonna saavuttamatta, suomalaiset
hyppääjät osoittivat hyvää tuloskuntoa. 

Wilma Murto jatkoi vakiintunutta asemaansa maailman huipulla. Hän sijoittui Pariisin olympialaisissa
naisten seiväshypyn finaalissa kuudenneksi tuloksella 470 cm. Rooman EM-kilpailuissa hän sijoittui
kahdeksanneksi tuloksella 443 cm. Näillä sijoituksilla Salon Vilppaan edustaja Murto osoitti edelleen
kuuluvansa lajin kansainväliseen kärkeen. Hänen valmentajanaan toimii edelleen Jarno Koivunen.
Elina Lampela otti merkittäviä askeleita urallaan vuonna 2024. Hän sijoittui Pariisin olympialaisissa
jaetulle 14. sijalle tuloksella 440 cm ja teki uransa parhaan suorituksen EM-tasolla sijoittuen Rooman
EM-kilpailuissa jaetulle neljännelle sijalle tuloksella 458 cm. Lampelan vahva kehitys osoittaa hänen
potentiaalinsa tulevissa arvokisoissa. Hänen valmentajanaan toimii Rauli Pudas, ja hänen seuransa on
Oulun Pyrintö.

Juho Alasaari menestyi hyvin kotimaisilla areenoilla. Hän voitti Kalevan kisoissa miesten seiväshypyn
Suomen mestaruuden ja ylitti kauden parhaassa suorituksessaan 552 cm Motonet Gp kisoissa
Joensuussa. Kansainvälisissä kisoissa Laihian Lujan Alasaari osallistui Pariisin olympialaisiin, mutta
karsiutui finaalista ylitettyään karsinnassa 525 cm. Hänen valmentajanaan toimii Mikko Latvala. 
Urho Kujanpää kilpaili niin kotimaassa kuin kansainvälisillä areenoilla. Hän sijoittui toiseksi Kalevan
kisoissa ja ylitti 545 cm Rooman EM-kilpailujen karsinnassa, mutta ei selviytynyt finaaliin. Pariisin
olympialaisissa Tampereen Pyrinnön Kujanpää karsiutui finaalista, ylitettyään karsinnassa 540 cm
kolmannella yrityksellään. Kauden parhaaksi tuli Tampereen Motonet GP kilpaluissa hypätty 565 cm.
Hänen valmentajanaan toimii Rauli Pudas. 

Saga Anderssonin vuosi 2024 oli nousujohteinen. Ruotsi-Ottelussa Saga hyppäsi kauden parhaan
tuloksensa, 445 cm ja sijoittui toiseksi. Kalevan kisoissa Vaasassa hän ylitti myös 442 cm sijoittuen
toiseksi. Valmentajansa Björn Anderssonin ja Esbo IF:n tukemana Saga rakentaa vahvaa pohjaa
tulevien kausien menestykselle.

Kaiken kaikkiaan vuosi 2024 osoitti suomalaisen seiväshypyn vakiintuneen korkealle tasolle.
Kotimaiset kilpailut, nuorten leiritykset ja kansainväliset kokemukset loivat vahvan pohjan tuleville
vuosille. Seiväshyppy säilytti paikkansa yhtenä suomalaisen yleisurheilun kärkilajeista. 



Seivästalli on aktiivisesti kehittänyt seiväskoulutoimintaa ja pyrkinyt laajentamaan sitä uusille
paikkakunnille. Uusia seiväskouluja on lisätty nettisivuille. Uusia paikkakuntia ovat Kotka ja Joensuu.
Toimintaa järjestetäännyt 15 paikkakunnalla.
Seivästallin toiminta on ollut näkyvästi esillä YAG-tapahtumassa ja Ruotsi-ottelussa, joissa
Seivästallilla oli oma standi ja samassa yhteydessä nuorilla urheilijoilla oli mahdollisuus kokeilla
liaanihyppyä. 
Seiväskoulujen kilpailutoimintaa on kehitetty, ja tavoitteena on valtakunnallinen
seiväskilpailukiertue. Kiertueen pilottikokeilut Itä-Suomessa ja Päijät-Hämeessä onnistuivat kesällä
2024. Kiertueen järjestäjille on suunniteltu palkintoja.
Seivästalli on järjestänyt nuorten seiväshyppääjä lahjakkuuksien tukileirejä yhteistyössä Tunkelo-
säätiön kanssa. Leirejä on pidetty kaksi kappaletta Liikuntakeskus Pajulahdessa ja leireille on
osallistunut 14 nuorta seiväshyppääjää. Leirien palaute on ollut kokonaisuudessaan positiivista ja
leiriläiset ovat saaneet sieltä paljon oppia seiväshyppytekniikkansa kehittämiseksi ja myös urheilijan
kokonaisvaltaisen kasvuun ja kehitykseen on tullut uutta oppia. 
Seivästallin markkinointiin on panostettu ja sponsorien hankintaa on jatkettu. Seivästallilla on ollut
standi Ruotsi-ottelun puuhapaikassaa Töölön pallokentällä. Seivästallin kotisivuja on pyritty
päivittämään ja toimintaperiaatteita on tarkasteltu ja hiottu. Seiväskiertueen esitettä on käytetty
sponsorihankinnassa. 
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V A L M E N T A J A T A P A A M I N E N  K U O R T A N E E N
V O I M A S E M I N A A R I N  Y H T E Y D E S S Ä  

Seminaarissa käsiteltiin monipuolisesti seiväshyppyvalmennusta, ja keskusteltiin muun muassa
voimaharjoittelun, juoksun, tekniikan, ja vuorovaikutuksen merkityksestä. Juoksuharjoittelussa
korostettiin nopeutta, rytmiä, ja vartalonhallintaa. Tekniikkaharjoittelussa keskityttiin perusasioihin,
kuten vauhtiin, kuopalle tuloon, ja ponnistukseen, sekä toistojen merkitykseen, ja erilaisten
harjoitteiden käyttöön. Voimaharjoittelun osalta todettiin, että se on tärkeää, mutta se pitää
suorittaa oikealla tekniikalla ja progressiivisesti. Tytöt hyötyvät siitä erityisesti. Seminaarissa käytiin
läpi ylävartalon ketjujen vahvistamista ja keskivartaloharjoittelua. Valmentajan ja urheilijan
vuorovaikutuksen tärkeyttä korostettiin, samoin kuin valmentajan roolia urheilijan kehityksen
tukemisessa. Keskustelua herättivät myös urheilijan kokonaisvaltainen hyvinvointi, monipuolinen
harjoittelu, ja tekoälyn hyödyntäminen valmennuksessa. Seminaarissa jaettiin monia konkreettisia
neuvoja ja harjoitteita eri osa-alueille ja korostettiin, että valmennuksessa on tärkeää löytää
yksilöllisiä ratkaisuja. Todettiin lisäksi että jatkuva oppiminen ja kehittyminen ovat olennaisia. 

R A I M O  E S K O L A N  M U I S T O R A H A S T O

Raimo Eskolan muistorahaston varoja päätettiin jakaa nuorille urheilijoille heidän saavutustensa
perusteella seiväskilpailukiertueella ja seiväskarnevaaleissa. Stipendien jakoperusteet on määritelty
siten, että urheilijat saavat pisteitä kilpailusijoitusten ja ennätysten parantamisen perusteella.
Stipendit on tarkoitettu T/P 11, 13 ja 15-vuotiaille sarjoille. Stipendi lähetetään osallistujille
sähköisesti pdf-dokumenttina, ja sen voi antaa leiripaikan majoittajalle tai laskuttaa suoraan
Seivästallilta.



Seiväshypyn Hall of Fame -tapahtuma järjestettiin jälleen 14. tammikuuta 2024 ja kunniakerhoon
valittiin kaksi suomalaista seiväshypyn legendaa: Tapani Haapakoski ja Minna Alitalo (os. Nikkanen).
Haapakoski, joka voitti Kalevan kisat Turussa 1976 ja saavutti arvokilpailuissa useita mitalisijoituksia,
sai tunnustuksen pitkäaikaisesta huippu-urastaan. Hänen henkilökohtainen ennätyksensä oli 555 cm
ja halliennätys 546 cm. Minna Nikkanen puolestaan oli naisseiväshypyn edelläkävijä, voittaen Kalevan
kisoissa mestaruuden 11 kertaa ja saavuttaen kansainvälisissä kilpailuissa muun muassa Pekingin MM-
kisoista 10. sijan. Nikkanen oli myös Rion Olympiakisoissa hyvin lähellä finaalipaikkaa, ja hän kilpaili 38
maaottelussa, joista osa sisäradoilla.

Lisäksi tilaisuudessa palkittiin vuoden seiväshyppyteko: Wilma Murto ja Juho Alasaari tunnustettiin
palkinnolla. Murto voitti seiväshypyn sisäratojen Euroopan mestaruuden Istanbulissa 4. maaliskuuta
2023 tuloksella 480 cm, joka on sisäratojen Suomen ennätys. Lisäksi hän saavutti pronssia
maailmanmestaruuskilpailuissa Budapestissa 23. elokuuta 2023 samalla tuloksella. Alasaari voitti
M22-sarjan Euroopan mestaruuden Espoossa 16. heinäkuuta 2023 tuloksella 571 cm, joka sivuaa M22-
sarjan Suomen ennätystä. Lisäksi Itä-Suomen Seiväskiertueen toteuttaminen ja Kuopion
seiväskoulukonseptin uudistaminen: Anssi Vänskä ja Pasi Pitkänen palkittiin tunnustuksella. Tommi
Järvenpää, Aleksi Savolainen ja Emma Rovasalo palkittiin uusina jäseninä viiden ja neljän metrin
kerhoihin.

H A L L  O F  F A M E

T A L O U S

Seivästalli ry:n talous on tasapainossa vuoden 2024 aikana. Tilikauden alijäämä oli -1876,83 € ja oma
pääoma 6259,52 €.

Jäsenmaksun maksaneita oli 43. Toiminnantarkastajana on toiminut Petra Sandell. Kirjanpidon ja
tilinpäätöksen on tehnyt Ulla Engroos, Vassvik Oy:stä.

S E I V Ä S T A L L I N  H A L L I T U S

Seivästallin hallitukseen kuuluivat Raimo Eskola, Mikael Westö, Pasi Pitkänen, Rauno Pusa, Jarmo
Mäkelä, Henriikka Könönen (varapj) ja Kimmo Kantosalo (pj). Sihteerinä ja rahastonhoitajana toimi
Tarja Sandell.

Hallitus kokoontui vuoden aikana neljä kertaa, kolmesti etänä ja kerran lähikokouksena. Vuosikokous
pidettiin talvikarnevaalien ja Hall of Fame -tilaisuuden yhteydessä Pajulahdessa 14.1.2024.

Seivästalli tuki ja kannusti lasten ja nuorten seiväskoulutoimintaa ensisijaisesti seiväsostoilla.
Seiväskouluilla on käytössä yhteensä noin 40 seivästallin seivästä. Wilman ja kumppaneiden hienot
suoritukset sekä seiväskoulujen valmentajien aktiivinen toiminta on nostanut seiväskoulujen
toiminnan ennätyslukuihin kaudelle 2024- 2025. Toimintaa järjestetään 15 paikkakunnalla 23: ssa
ryhmässä. Niihin osallistuu yhteensä noin 215 lasta ja nuorta (10-18) yhdestä kahteen kertaan
viikossa.

Seivästalli on lisäksi pyrkinyt tukemaan seiväshypyn kesä- ja talvikarnevaaleja palkinnoilla ja
kannustamalla toimintaa paikan päällä.

S E I V Ä S K O U L U T


